

**Учреждение**  
**«Брагинский территориальный центр социального обслуживания**  
**населения»**

**ГУМАНИТАРНЫЙ ПРОЕКТ**  
**«Не оставим без внимания»**



<b>1. Наименование проекта:</b>	Гуманитарный проект «Не оставим без внимания»
<b>2. Наименование организации:</b>	Учреждение «Брагинский территориальный центр социального обслуживания населения»
<b>3. Адрес организации:</b>	Гомельская область, г.п.Брагин, ул.Крылова,7
<b>4. Информация об организации:</b>	Целью деятельности центра является осуществление на территории Брагинского района организационной, методической и практической деятельности по

	социальному обслуживанию граждан, находящихся в трудной жизненной ситуации.
<b>5. Цель проекта:</b>	Развитие навыков самообслуживания по ремонту одежды в домашних условиях у социально незащищённых категорий граждан Брагинского района (семьи социального риска, многодетные и дети-сироты) путём проведения выездных обучающих мероприятий и оказание бесплатных швейных услуг социально уязвимым категориям граждан (инвалидам и гражданам пожилого возраста), уменьшение нагрузки на социальных работников, сокращение времени передвижения от одного обслуживающего гражданина к другому.
<b>6. Срок реализации проекта</b>	1 год
<b>7. Задачи проекта:</b>	<p><b>Задача №1.</b> Закупка оборудование для организации работы учебной швейной мастерской.</p> <p><b>Задача №2.</b> Организация курсов кройки и шитья, содействие в профессиональном самоопределении и творческой самореализации.</p> <p><b>Задача №3.</b> Организация выезда в загрязненные радиацией населенные пункты для оказания бесплатных швейных услуг социально уязвимым категориям граждан с низким уровнем доходов.</p>
<b>8. Целевая группа:</b>	Социально незащищенные граждане района (инвалиды, дети-сироты, пожилые и престарелые, многодетные семьи).
<b>9.Описание проекта:</b>	Социальный проект "Не оставим без внимания" направлен на создание условий по овладению новыми знаниями и умениями в сфере бытового обслуживания, на повышение социальной активности и содействие в профессиональном самоопределении социально незащищенных слоев населения. Для безработных, молодых мам, находящихся в отпуске по уходу за ребенком до 3 лет, инвалидов, граждан, попавших в трудную социальную ситуацию, и многодетных мам будут проведены курсы кройки и шитья, тренинги для развития

	<p>предпринимательских навыков, личностного роста. Для проведения курсов кройки и шитья будет оборудована учебная мастерская. В процессе трудовой и учебной деятельности в учебной мастерской целевая группа обучатся не только швейному делу, но и приобретут навыки предпринимательской деятельности. Будут организованы встречи и мастер-классы с мастерами. Выполняя индивидуальные заказы, участники проекта смогут развить индивидуальные способности, участвовать на выставках-ярмарках. Будут создаваться условия для дальнейшего включения в трудовую деятельность и роста профессиональной компетентности.</p> <p>Швейной мастерской для отдельных категорий граждан (инвалиды, одинокие престарелые граждане), которые из-за своих физических особенностей не могут заниматься ремонтом одежды самостоятельно, будут оказываться бесплатные выездные услуги портного в отдалённые населённые пункты.</p>
<b>10. Обоснование социальной значимости проекта:</b>	Социальный проект "Не оставим без внимания" направлен на решение проблемы безработицы в районе. Обучившись на курсе, участники проекта смогут организовать свою самозанятость – предоставлять услуги по шитью, открыть свое дело. Мамы смогут сами шить одежду для своих семей. Для целевой группы обучение в швейной мастерской даст возможность повысить конкурентоспособность на рынке труда, социальную активность, увеличить семейный бюджет.
<b>11. Общий объем финансирования:</b>	18300,00 долларов США
<b>12. Средств донора</b>	18300,00 долларов США
<b>13. Место реализации проекта:</b>	Республика Беларусь, Гомельская область, г.п. Брагин, ул. Крылова, д.7

<b>14. Контактное лицо</b>	Брегид Людмила Ивановна, директор учреждения «Брагинский территориальный центр социального обслуживания населения», тел. 8 (02344) 39368, e-mail: info@bragintcson.by
----------------------------	---

**Будем рады сотрудничеству!**

**Institution**  
**«Braginsky Territorial Center for Social Services of the**  
**Population»**

**HUMANITARIAN PROJECT**  
**"We will not ignore it"**



<b>1. Name of the project:</b>	The humanitarian project "We will not leave without attention"
<b>2. Name of the organization:</b>	Institution "Braginsky territorial Center for social services of the population"
<b>3.Organizations address:</b>	Gomel region, urban village Bragin, Krylova street,7
<b>4. Information about the organization:</b>	The purpose of the center's activities is to carry out organizational, methodological and practical activities on

	social services for citizens in difficult life situations in the territory of the Braginsky district.
<b>5. Project objectives:</b>	Development of self-service skills for repairing clothes at home among socially unprotected categories of citizens of the Braga district (families of social risk, large families and orphans) by conducting field training events and providing free sewing services to socially vulnerable categories of citizens (disabled and elderly citizens), reducing the burden on social workers, reducing travel time from one the served citizen to another.
<b>6. Project implementation period</b>	1 year
<b>7. Project tasks:</b>	<p><b>Task number 1.</b> Purchase of equipment for organizing the work of an educational sewing workshop.</p> <p><b>Task number 2.</b> Organization of cutting and sewing courses, assistance in professional self-determination and creative self-realization.</p> <p><b>Task number 3.</b> Organization of travel to radiation-contaminated settlements to provide free sewing services to socially vulnerable categories of low-income citizens.</p>
<b>8. The Target group:</b>	Socially vulnerable citizens of the district (the disabled, orphans, the elderly and the elderly, large families).
<b>9. Description of the project:</b>	The social project "Let's not ignore" is aimed at creating conditions for mastering new knowledge and skills in the field of consumer services, increasing social activity and promoting professional self-determination of socially vulnerable segments of the population. For the unemployed, young mothers on leave to care for a child under 3 years old, the disabled, citizens in difficult social situations, and mothers with many children, cutting and sewing courses, trainings for the development of entrepreneurial skills, personal growth will be held. A training workshop will be equipped for cutting and sewing courses. In the course of work and educational activities in the training workshop, the target group will learn not only sewing, but also acquire entrepreneurial skills. Meetings and workshops with the masters will be organized. By fulfilling

	<p>individual orders, project participants will be able to develop individual abilities and participate in trade fairs. Conditions will be created for further inclusion in the workforce and the growth of professional competence.</p> <p>A sewing workshop for certain categories of citizens (disabled people, lonely elderly citizens) who, due to their physical characteristics, cannot repair clothes on their own, will provide free tailor services to remote settlements.</p>
<b>10. Justification of the social significance of the project:</b>	The social project "Let's not ignore" is aimed at solving the problem of unemployment in the district. Having studied at the course, the project participants will be able to organize their self-employment - to provide sewing services, to open their own business. Moms will be able to sew clothes for their families themselves. For the target group, training in a sewing workshop will provide an opportunity to increase competitiveness in the labor market, social activity, and increase the family budget.
<b>11. Total amount of funding:</b>	18300,00 US dollars
<b>12. The donor's funds</b>	18300,00 US dollars
<b>13. Location of the project:</b>	Republic of Belarus, Gomel region, urban village Bragin, Krylova street, d7
<b>14. Contact person</b>	Bregid Liudmila Ivanovna, director of the institution "Braginsky Territorial Center for Social Services of the population", phone number 8 (02344) 39368, e-mail: info@bragintcson.by

We will be glad to cooperate!